
ČESKÉ OKÉNKO 13 

 

ZA TÝDEN x NA TÝDEN 

 
Časová prepozice ZA znamená IN.  

(Kdy? Za týden, za měsíc, za rok...) 

 
Časová prepozice NA znamená FOR.  

(Na jak dlouho? Na týden, na měsíc, na rok..) 

 
Za týden pojedu na měsíc do Austrálie. 

 
 

  PETR MÁ PLÁNY                                      

                                 

 

  Petr: Mami, chtěl bych jet příští rok studovat do Anglie. 

  Maminka: Do Anglie? A na jak dlouho? 

  Petr: Asi na šest měsíců. 

  Maminka: Na půl roku? To je dlouhá doba.... 

  Petr: Ale naučím se skvěle anglicky!  

  Maminka: Já vím, ale budeš mi chybět. 

  Petr: Můžeš přijet na návštěvu! Strávíme spolu nějaký 

  čas a můžeme cestovat po Anglii. Ale neboj, bude     

to skoro až za rok, do té doby zůstanu tady s tebou! 

 

 

 

 

SLOVNÍČEK 

 
 chtěl bych – I would like to 

 skvěle - great 

 Budeš mi chybět. - I will miss you. 

 strávit (čas) – to spend (time) 

 spolu - together 

 cestovat – to travel 

 po Anglii – through (around) England 

 Neboj! - Do not worry! 

 do té doby – until then 

 zůstat – to stay 

 
 

 

KVÍZ  

 

 Co je správně? 

 

1. Příští měsíc pojedu (za – na) týden na návštěvu  

  ke kamarádovi do Finska. 

2. (Za – na) měsíc budu mít narozeniny! 

3. V létě jsem jel (za – na) měsíc na jazykový kurz 

do Kanady. 

4. Musím se učit, (za – na) týden píšeme test. 

 

 

KLÍČ: 1. na, 2. za, 3. na, 4. za. 


